
學校名稱：Tokyo Gakugei University -東京學藝大學 

提供交換生名額：每年 2名 

*請留意，每年分為兩次申請出國交換，時間約為每年的 3/4月與 9/10月 

申請細節資訊請參考 本處網頁：國際交流→出國交換/雙聯→校內甄選簡章 

 

1. 建校年份：1873 

2. 學生數：5327 

3. 網站：https://www.u-gakugei.ac.jp/english/ 

簡介：東京學藝大學（Tokyo Gakugei University）是一所位於東京小金井的國立

大學。它成立於 1873年，於 1949年通過四家教師培訓機構的合併正式成為一所

大學。 

該校大學部有：學校教育科系、教育支援科系。研究生學院於 1966 年成立，包

含教育研究所、專業教師教育研究所與統合教育研究所 (博士課程)。自 1996 年

起，作為千葉大學、埼玉大學和橫濱國立大學等教育機構聯盟的一部分，提供教

育領域的博士學位。 

近年來，東京學藝大學制定了更好地適應專業學校教師的計劃，包括夜校和短期

課程。該大學還設有多個教育相關領域的國家研究中心。 

Tokyo Gakugei University is a national university in Koganei, Tokyo. In 1966, the Graduate 

School of Tokyo Gakugei University was established, and since 1996 it has offered Doctoral 

degrees in the education field as part of a coalition of educational institutions that include 

Chiba University, Saitama University, and Yokohama National University. 

In recent years, Tokyo Gakugei University has developed programs to better accommodate 

professional school teachers, including evening and short-term courses. The university also 

houses a number of national research centres in education-related fields. 

The School Education Course is divided into four classifications: A) Elementary School 

Education B) Secondary School Education C) Special Needs Education D) School Health 

Care and Education 

The Education Specialist Course provides a training program for those who intend to 

become school support staff members. 

 

資料來源：https://en.wikipedia.org/wiki/Tokyo_Gakugei_University 

https://www.u-gakugei.ac.jp/english/

